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  وࢫȊعد..... أجمع؈نالهࢫوࢫܵݰبهࢫ سيدناࢫمحمدࢫوࢫعڴʄࢫ الصلاةࢫوالسلامࢫعڴʄࢫو ࢫنالعالم؈اݍݰمدࢫࢫוࢫربࢫ

  فضلهࢫعليناࢫلإتمامࢫɸذهࢫالسنوات اللهࢫسبحانهࢫوࢫȖعاڲʄࢫعڴʄࢫɲعمتهࢫالعظيمةࢫوࢫنحمدهࢫعڴʄࢫأخ؈فاɲشكرࢫأولاࢫوࢫ

  منࢫالدراسةࢫوࢫإتمامࢫɸذاࢫالعملࢫونرجوࢫمنࢫاللهࢫأنࢫيɴتفعࢫبهࢫɠلࢫࢫمنࢫيطالعهࢫ،

  وࢫاࢫنࢫأصȎناࢫفمنࢫاللهࢫفانࢫقصرناࢫفمنࢫأنفسنا

  "כعزاء  لوالدايا"وࢫʇسرɲيࢫأنࢫأتقدمࢫبأوفرࢫوࢫابلغࢫمعاɲيࢫالشكرࢫ .

ʄلࢫإڲʈذاࢫالعمل كماࢫأتقدمࢫبالشكرࢫاݍݨزɸيࢫࢫإنجازࢫɲمنࢫساعد  

  عڴʄࢫتوجٕڈاتهࢫࢫالقيمة"    بنࢫأحمدࢫقوʈدر  "كماࢫأخصࢫبالشكرࢫاݍݨزʈلࢫࢫللأستاذࢫالمؤطرࢫ

ʄشرفتࢫبقبول وإڲȖذاࢫالعملأعضاءࢫالݏݨنةࢫالذينࢫɸمࢫمناقشةࢫوتقييمࢫɺ  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  



 
 

  

  
  

 الفضلࢫوالشكرࢫɠلهࢫالله،ࢫأحمدهࢫحمداࢫيليقࢫȊعظيمࢫجاɸهࢫوسلطانه،ࢫفلولاࢫتوفيقهࢫلماࢫوصلتࢫإڲʄࢫماࢫأناࢫفيه

 أɸديࢫثمرةࢫجɺدي،ࢫوعصارةࢫسن؈نࢫالدراسةࢫوالكفاحࢫإڲʄࢫمنࢫقالࢫفٕڈماࢫجلࢫشأنه .

"ɺيࢫارحمȌماࢫجناحࢫالذلࢫمنࢫالرحمةࢫوࢫقلࢫرɺيࢫصغ؈فاوࢫاخفضࢫلɲياȋماࢫكماࢫر" 

،ʏتࢫوعلمتࢫوك؄فت،ࢫوتتعبࢫولاࢫتباڲȋࢫالۘܣࢫرʄن،ࢫإڲɸࢫوʄناࢫعڴɸࢫمنࢫحملتۚܣࢫوʄࢫنبعࢫاݍݰنان،ࢫإڲʄإڲ 

 أܿݨزࢫعنࢫذكرࢫفضلɺاࢫفقدࢫغمرɲيࢫحّڈاࢫواحتواɲيࢫعطفɺا،ࢫإڲʄࢫغاليۘܣࢫوࢫحبʋبۘܣ

  »حليمةࢫسعديةࢫ« إليكࢫياࢫأماه

  إڲʄࢫمنࢫأعطىࢫدائماࢫدونࢫمقابل،ࢫإڲʄࢫمصدرࢫقوȖيࢫوعزʈمۘܣ،ࢫإڲʄࢫمنࢫضڍʄࢫȊشبابهࢫمنࢫأجلنا،ࢫ

  وɠانࢫشمعةࢫتذوبࢫلتن؈فࢫدربࢫحياȖي،ࢫومɺماࢫقلتࢫفيهࢫفلنࢫتوفيهࢫɠلࢫɠلماتࢫالعالمࢫحقه

  »عبدࢫالرحمان« ياࢫأبۘܣࢫإليك

ʄبةࢫإڲɸࢫاݍݰياةࢫ أعظمࢫʏيࢫࢭȖوإسماعيلࢫفاطمة،ࢫيوسف،ࢫخديجة،ࢫسوميةࢫ"إخو"  

  أنࢫيحفظɺمࢫوʈوفقɺمࢫوʈرعاɸمࢫاللهوأسألࢫ

  ملاءࢫدرȌيࢫالذينࢫتقاسمتࢫمعɺمࢫعبءࢫإنجازࢫɸذهࢫالمذكرةࢫولاࢫأɲؠۜܢࢫماࢫحيʋتࢫز ࢫ

  إڲʄࢫجميعࢫأصدقاǿيࢫوأخصࢫبالذكرࢫأصدقاءࢫالدراسة

  .حفظهࢫااللهࢫورعاهࢫبنࢫأحمدࢫقوʈدر ࢫ:כستاذࢫالمشرفࢫإڲʄࢫ

  إڲʄࢫɠلࢫمنࢫɲسيهࢫقل׿ܣࢫوذكرهࢫقلۗܣ

 ديالةࢫعاǿشةࢫ
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Abstract :  

The immediately study aimed to construct à program of take care psichologically the children 

whose have an autism spectrum accompanied by hyperactivity and attention weakness, and 

thise who joined the association for helping children with disabilities/ handicap in 

Mostaganem. the study sample composed of one Child who has This simple autism 

specturm, he’s 10 years  old, we used the kars 2 and Conners mesure of hyperactivity and 

weakness of attention and to reduce This desorder the researcher adopted a quasi-

experimental approach to apply This process and the results appeared the existence of 

impact of caring program in reducing the hyperactivity and attention weakness for patients 

children. Finaly  This study suggested some points to know how take care very  well This 

category of children. 

Key words : disorder of attention weakness accompained with hyperactivity – simple 

autism specturm – supportive program psychological. 
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